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Rada Miejska 

w Rakoniewicach 

 

 

PROTOKÓŁ  Nr  XXIV/2009 

 

z XXIV Sesji V kadencji Rady Miejskiej w Rakoniewicach, która odbyła się w dniu  

11 lutego 2009r., w sali Wielkopolskiego Muzeum Pożarnictwa w Rakoniewicach,  

ul. Kościelna 1. 

 

Obrady rozpoczęto w dniu 11 lutego 2009r. o godz. 13:00,  

zakończono w dniu 11 lutego 2009r. o godz. 15:30. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w Sesji wzięło udział 12 radnych, 

nieobecnych - 3. 

 

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni :  

- Dariusz Basiński, 

- Grzegorz Frąckowiak, 

- Zenon Kotlarski. 

Radni, którzy nadesłali usprawiedliwienia : 

- 0 

 

Spoza Rady udział w Sesji wzięli : 

1. Józef Jerzy Sieradzan – Burmistrz Rakoniewic, 

2. Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy 

3. Teresa Kmiecik - Skarbnik Gminy, 

4. Elżbieta Fórmanowicz – Radca Prawny, 

5. Paweł Sobecki – Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej, Rolnictwa, Leśnictwa, 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Gruntami w UMG rakoniewice 

6. Danuta Marciniak – Kierownik OPS w Rakoniewicach, 

7. Leonard Szmatuła – Prezes Zarządu Spółki Zakład Usług Komunalnych  

w Rakoniewicach, 

8. Sołtysi.  
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Porządek obrad Sesji 

 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXIII Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

7. Działalność Ośrodka Pomocy Społecznej w Rakoniewicach w 2008r. 

8. Podjęcie Uchwał w sprawie :  

a) sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakoniewice, 

b) wyrażenia zgody na wydzierżawienie Zakładowi Usług Komunalnych w 

Rakoniewicach sp. z o.o. na okres 10 lat w trybie bezprzetargowym nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Rakoniewice, 

c) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek o numerach geodezyjnych : 27 i 28 w m. Jabłonna, 

d) powierzenia Burmistrzowi Rakoniewic uprawnień do stanowienia wysokości cen i 

opłat za wywóz odpadów komunalnych, 

e) zmiany uchwały Nr XXIII/207/2008 z dnia 23.12.2008r. w sprawie zaciągnięcia 

zobowiązania finansowego na realizację zadania inwestycyjnego pn. „budowa hali 

widowiskowo-sportowej (środowiskowej) z infrastrukturą towarzyszącą i łącznikiem 

w Rakoniewicach”,  

f) zmiany Uchwały Nr XX/176/2008 Rady Miejskiej w Rakoniewicach w sprawie emisji 

obligacji komunalnych,  

g) udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu, 

h) przyjęcia do realizacji zadania z zakresu administracji rządowej na podstawie 

porozumienia, 

i) zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na 2009r., 

9. Wolne wnioski i informacje. 

10. Zakończenie obrad. 
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Ewidencja uchwał przyjętych na sesji 

 

Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał Rady 

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał 

Nr uchwały Na której stronie 

protokołu 

Nr uchwały, której 

dotyczy sprawa 

Na której stronie 

protokołu 

 

XXIV/208/2009 

XXIV/209/2009 

XXIV/210/2009 

XXIV/211/2009 

XXIV/212/2009 

XXIV/213/2009 

XXIV/214/2009 

XXIV/215/2009 

XXIV/216/2009 

 

 

14 - 15 

15 - 16 

16 - 17 

17 - 18 

18 

19 

19 - 20 

20 - 21 

21 – 23 
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Przebieg XXIV Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

z dnia 11 lutego 2009r. 

 

Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia sesji dokonał Gerard Tomiak – Przewodniczący Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

Powitał radnych, zaproszonych gości oraz sołtysów. 

 

Stwierdzając prawomocność obrad Przewodniczący poinformował, że na ustawowy skład  

15 radnych w sesji uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może 

obradować i podejmować Uchwały. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby zgłosić wniosek o zmianę proponowanego 

porządku obrad. 

 

Radni nie zgłosili żadnych wniosków w tej kwestii, w związku z czym Przewodniczący 

przedstawił obowiązujący porządek obrad. 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach.  

 

Protokół Nr XXIII/2008 z XXIII sesji V kadencji Rady Miejskiej, z 23 grudnia 2008r. 

wyłożony był do wglądu przed sesją oraz wcześniej w biurze Rady. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu, wobec tego Przewodniczący poddał przyjęcie protokołu 

pod głosowanie.  

Nad przyjęciem protokołu głosowało 12 obecnych radnych. Za przyjęciem protokołu 

głosowało – 12 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się - 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła protokół z XXIII sesji Rady. 
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Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

 

Pierwszy głos zabrał radny Władysław Bazan. Zwracając się do Prezesa Zarządu Spółki 

Zakład Usług Komunalnych – Leonarda Szmatuły poinformował, że pracownicy spółki 

zaczęli dostarczać nowe umowy dotyczące wywozu nieczystości stałych. Mieszkańcy 

oburzają się, ponieważ w umowach tych umieszczono zapis, że co miesiąc będzie 

egzekwowana opłata stała za wywóz kubła, bez względu na to, czy ten kubeł zostanie 

wystawiony czy nie. Radny przypomniał, że gdy w grudniu Rada podejmowała uchwałę  

o górnych stawkach opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych, w uchwale 

tej nie było mowy o tym, że opłaty będą pobierane co miesiąc. W. Bazan dodał, że wszyscy 

byli pewni, że opłata będzie nadal pobierana za rzeczywiście wywieziony kubeł. Powiedział, 

że mieszkańcy oburzają się na ten zapis w umowie tym bardziej, że w gminie prowadzona jest 

selektywna zbiórka odpadów komunalnych (system workowy) i spora część śmieci trafia 

właśnie tam. Radny zapytał, dlaczego ma się płacić za pusty kubeł. 

 

Prezes L. Szmatuła odpowiedział, że proponowana umowa na odbiór odpadów komunalnych 

jest umową zawartą pomiędzy Zakładem Usług Komunalnych sp. z o.o., a indywidualnym 

odbiorcą w danej miejscowości, na terenie tej gminy. Zawarcie tej umowy jest całkowicie 

dobrowolne. Skonstruowana ona została w ten sposób i dostarczona do mieszkańców gminy, 

ponieważ dotychczasowe umowy (w związku z przekształceniem Zakładu w spółkę) są nadal 

obowiązujące, ale w przypadku wprowadzania większych zmian należy zawrzeć nowe 

umowy. Wprowadzenie tej opłaty za wywóz kubła jest właśnie taką zmianą, która niesie za 

sobą konieczność zawarcia nowych umów. Taki zapis nie jest sprzeczny z uchwałą, o której 

wspomniał radny W. Bazan, ponieważ uchwała ta określa tylko maksymalne stawki za 

wywóz odpadów, jednak decyzja o tym, w jaki sposób będzie to dokonywane, ile razy będzie 

kubeł wywożony, należy do właściciela nieruchomości i firmy, która wywózką odpadów się 

zajmuje. Prezes zauważył, że nie tylko jego spółka zajmuje się wywózką odpadów, ale 

koncesje posiadają również inne firmy. Być może te firmy zaproponują dogodniejsze 

warunki. Dalej wyjaśnił, że w nowej umowie jest zawarte, że w ramach tej umowy 

dokonywany jest wywóz odpadów segregowanych, gdzie Zakład za darmo daje worki do 

selektywnej zbiórki. Zatem co miesiąc Zakład będzie świadczył usługę wywożąc kubeł (bez 

względu na to, czy będzie on zapełniony cały, czy do połowy) i przy okazji będzie odbierał 

worki z posegregowanymi śmieciami. Prezes zauważył, że w inny sposób, z ekonomicznego 
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punktu widzenia, nie da się tego rozwiązać. Dalej przypomniał, że zgodnie z regulaminem 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Rakoniewice, przyjętego przez Radę, każda 

posesja musi być wyposażona w kubeł (co najmniej studziesięciolitrowy) i raz w miesiącu ma 

obowiązek kubeł wystawić. Zatem nowe umowy zostały sporządzone na podstawie 

obowiązującego regulaminu. L. Szmatuła powiedział, że wszyscy wiedzą, ile wywóz śmieci 

kosztuje w gminach sąsiednich.  

 

Burmistrz Rakoniewic zauważył, że zaczęło dziać się tak, że ludzie wystawiali worki, z 

posegregowanymi śmieciami, które Zakład odbierał za darmo, a w ogóle nie wystawiali 

kubłów, za które już musieliby zapłacić.  

 

Prezes dodał, że ludzie niejednokrotnie w worki do selektywnej zbiórki kładli odpady 

żywnościowe, pieluchy jednorazowe itd. żeby nie płacić za wywóz kubła. Prezes wyraził 

nadzieję, że może teraz takie zdarzenia nie będą miały już miejsca. Tak samo (szczególnie  

w Rakoniewicach) każdego dnia były opróżniane kosze na śmieci, w które mieszkańcy 

anonimowo wrzucają odpady, żeby nie ponosić opłat za wywóz kubła. To wszystko trafia na 

wysypisko, tymczasem opłata środowiskowa z 75 zł wzrosła do 100 zł za każdą tonę śmieci 

składowaną na wysypisku. Prezes zauważył, że ze względów finansowych prawdopodobnie  

i tak nie jest w stanie tego wykonać, ale innego sposobu nie ma, bo to radni ustalili taką 

stawkę maksymalną za wywóz odpadów.     

 

Radny W. Bazan powiedział, że chodzi tu głównie o rodziny jedno czy dwuosobowe, które 

mają ponosić takie same opłaty, jak te  wieloosobowe.               

 

Prezes odpowiedział, że jeśli inkasenci trafią do osoby samotnej (również, jeśli sołtysi znają 

takie przypadki, gdzie osoby mieszkają same), wówczas Zakład jest w stanie takim osobom 

zaproponować ponoszenie tej opłaty stałej raz na dwa miesiące. Dodał, że wiele takich osób 

zgłosiło już do prezesa i z takiego rozwiązania są zadowoleni. Prezes powiedział, że już 

dwuosobowe rodziny nie będą tak indywidualnie traktowane. Stwierdził, że nie uważa 

zapisów umowy za doskonałe, ale starał się sformułować jej treść, biorąc pod uwagę m.in., 

jak to wygląda w innych gminach. Dla przykładu podał gminę Grodzisk Wlkp., gdzie firma 

zajmująca się wywozem nieczystości co miesiąc wystawia faktury za wywóz kubła (przy 

opłacie z góry udziela 10% bonifikaty) Dalej L. Szmatuła zwrócił się z propozycją do 

sołtysów Kuźnicy Zbąskiej i Woli Jabłońskiej, że jeśli mieszkańcy tych sołectw zadeklarują, 
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że chcą mieć wywożone śmieci raz na dwa miesiące, wówczas jest w stanie dla tych 

miejscowości zmienić warunki umowy (choć wiadomo, że nie jest to zgodne z regulaminem 

utrzymania porządku i czystości).      

 

Janina Górna – sołtys z Rostarzewa, odnosząc się do kwestii udzielanej w Grodzisku Wlkp. 

bonifikaty, w przypadku uiszczenia opłaty z góry, zapytała, czy w gminie Rakoniewice 

również coś takiego można by zastosować.  

 

Prezes odpowiedział, że rozważa możliwość wprowadzenia nie tyle bonifikaty, co bonusu dla 

tych, którzy będą dbać o dzierżawione kubły (podlegałoby to indywidualnej ocenie), aby np. 

jeden w miesiącu mieli wywożony za darmo. 

 

Burmistrz Rakoniewic powiedział, że jeśli w dalszym ciągu w workach do selektywnej 

zbiórki odpadów będzie znajdowało się wszystko, wówczas prawdopodobnie będą one 

imiennie przypisane do danego gospodarstwa domowego. Tak, aby wiadomo było od kogo 

dany worek jest i kto ewentualnie nieprawidłowo selekcjonuje śmieci.   

 

Prezes dodał, że na dzień dzisiejszy zwozi posegregowane śmieci, segreguje je w dobrej 

wierze, ale nikt nie jest zainteresowany odbiorem papieru czy foli (ewentualnie czasami 

stłuczką). Jest to problem ogólnokrajowy.  

 

Radna G. Cielecka zapytała, co w przypadku, gdy w miesiącu nie wystawi kubła (kubeł nie 

jest Zakładu), czy wówczas zapłaci 15 zł. 

 

L. Szmatuła odpowiedział, że jeśli radna będzie miała zawartą umowę z Zakładem, a kubeł 

nie jest Zakładu, wówczas może zrezygnować z pobierania opłaty za dzierżawę samego kubła 

(tj. 2 zł) Zatem radna zapłaci za jeden kubeł 12,80 zł na miesiąc, dodatkowo otrzyma worki 

do selektywnej zbiórki odpadów, które dwa razy w miesiącu będą odbierane.   

 

Radna zapytała, gdzie zapłaci to 12,80 zł.   

 

L. Szmatuła wyjaśnił, że Zakład wystawi fakturę. 
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Radna G. Cielecka powiedziała, że rozumie wprowadzane oszczędności itd., ale pragnie 

zwrócić uwagę na ochronę środowiska i na niebezpieczeństwo jakie niesie to rozwiązanie. 

Przypomniała, że na posiedzeniu komisji Sekretarz Gminy informował, że 30% osób, które 

ma zawarte umowy z Zakładem i tak kubłów nie wystawia lub wystawia raz do roku. Radna 

zapytała, czy nie zachodzi niebezpieczeństwo, że te osoby, które nowej umowy nie podpiszą, 

będą śmieci wywozić do lasu. Tymczasem Zakład będzie ponosił koszty, a ludzi 

wystawiających kubły będzie np. tylko 20%. 

 

Prezes zauważył, że w takim przypadku nie będzie miał kosztów, ponieważ samochód 

pojedzie tylko pod wskazane miejsca, poza tym będzie mniej śmieci na wysypisku. 

 

Przewodniczący Rady, zamykając dyskusję na temat gospodarki śmieciowej, wyraził 

nadzieję, że Zakład dopracuje się rozsądnego rozliczania, zwłaszcza w stosunku do osób 

samotnych, których nie stać na uiszczanie co miesiąc takich opłat.          

 

Prezes powiedział, że codziennie przychodzi do niego około 10 takich osób. Przypadki te są 

rozpatrywane indywidualnie. Dodał, że każda szczególna sytuacja może zostać rozpatrzona 

oddzielnie.       

 

Dalej głos zabrał radny Bronisław Chałupka. Ponowił wniosek, aby kompleksowo zająć się 

uporządkowaniem ruchu w rejonie zespołu szkół w Rakoniewicach. Argumentując 

przypomniał, że w tej chwili prowadzona jest tam poważna inwestycja – budowa hali 

sportowej, co powoduje wzmożony ruch (dowozi się materiały, korzysta się z różnych 

maszyn), zwiększa się na tej trasie co miesiąc ruch kołowy, z racji tego, że jest to droga 

wojewódzka, ponadto rodzice przywożą i odwożą swoje dzieci do i ze szkoły, wiosną 

zwiększy się z pewnością ruch jednośladów, przewidywany jest wzmożony ruch pieszych, 

ponieważ zacznie się korzystać z Orlika. To wszystko powoduje, że w tym rejonie natężenie 

ruchu będzie wzmożone, a zdaniem radnego lepiej dmuchać na zimne i uporządkować ruch, 

żeby nie doszło do nieszczęśliwego wypadku. Radny B. Chałupka powiedział, że wnioski w 

tej sprawie były już kierowane do powiatu, tylko sama ich realizacja jest niezbyt dogłębna.        

 

Odpowiedzi udzielił Sekretarz Gminy – Jarosław Marciniak. Poinformował, że odbył 

spotkanie z panem Urbaniakiem, który podjął się zaprojektowania drogi na odcinku : ul. 

Garbary – Stadion (to w kwestii uczęszczania dzieci na Orlik). Z kolei jeśli chodzi o 
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prowadzoną przy zespole szkół inwestycję, Sekretarz poinformował, że wczoraj 

przedstawiciel zarządu dróg powiatowych wspólnie z panem Nowackim – pracownikiem 

urzędu, byli na terenie budowy i mają zostać przedstawione wnioski w tej sprawie. 

 

Dalej głos zabrała radna G. Cielecka. Przypomniała, że mieszkańcy Rostarzewa, w minionym 

roku, zgłosili wniosek o wykonanie zjazdu z drogi krajowej nr 32 na ul. Rzemieślniczą. We 

wrześniu ubiegłego roku do urzędu wpłynęło pismo z GDDKiA, w którym poinformowano, 

że do końca 2008r. w zjeździe tym zostanie wykonana nawierzchnia z destruktu. Radna 

zauważyła, że nawierzchnia ta nie została wykonana. Zapytała, czy urząd podejmie dalsze 

działania w tej sprawie, czy mieszkańcy Rostarzewa mają ponownie składać wniosek.      

 

Burmistrz powiedział, że udzieli odpowiedzi w punkcie 6 porządku obrad.  

 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że wczoraj zwrócili się do niego właściciele 

szrotów, które znajdują się w Rakoniewicach (przy krajówce, po prawej stronie patrząc w 

kierunku Rostarzewa), z problemem, jaki wystąpił, w związku z mającą tam się rozpocząć 

budową ścieżki pieszo-rowerowej Rakoniewice – Rostarzewo. Właściciele szrotów są 

zaskoczeni zmianą decyzji, ponieważ pierwotnie był tam planowany wyjazd przy ostatnim 

szrocie, a w tej chwili okazuje się, że tego wyjazdu ma tam nie być, tylko rondo czy tzw. 

„nawrotka”, bez możliwości wyjazdu. Najbliższy wjazd, czy wyjazd do ich miejsca pracy 

został zaplanowany przy firmie Green Garden.  Przewodniczący Rady powiedział, że osoby te 

są bardzo zdenerwowane, ponieważ pierwotnie wjazd przy szrocie miał być wykonany. 

Dodał, że obecne rozwiązanie uniemożliwi im normalnie funkcjonowanie i prowadzenie 

działalności gospodarczej. Tym bardziej, że przyjeżdżają tam ciężkie, ciężarowe samochody i 

jest to kłopot typu komunikacyjnego. Czują się odcięci od możliwości prowadzenia 

działalności gospodarczej, ponieważ kilometr trzeba by do nich od strony Green Garden 

podjeżdżać. Przewodniczący zapytał, jak faktycznie wygląda ta sprawa, dodając, że osobiście 

widział mapki, gdzie pierwotnie był tam wyjazd zaprojektowany. 

 

Odpowiedzi udzielił Paweł Sobecki – Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej w Urzędzie 

Miejskim. Poinformował, że rzeczywiście we wstępnej koncepcji, która została uzgodniona 

przez Drogi Krajowe, były dwa wyjazdy. Następnie ogłoszony został przetarg na budowę 

drogi i ścieżki i gdy projektanci pojechali uzgodnić koncepcję do GDDKiA, Drogi nie chciały 

tego projektu zatwierdzić, wycofały się z koncepcji dwóch wyjazdów i zaproponowały 
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wyjazd przy Green Garden. Była to decyzja Dróg Krajowych, która została wydana na 

piśmie. Pismo to zostało dołączone do decyzji o lokalizacji celu publicznego. Na decyzję tę 

wpłynęły liczne protesty. W związku z tym decyzja została uchylona i zostanie wszczęte 

nowe postępowanie.  

 

Przewodniczący Rady powiedział, że ci mieszkańcy sugerowali, że pewne koszty zostały już 

poczynione i byli święcie przekonani, że ten drugi wyjazd tam będzie. Dodał, że ze względów 

bezpieczeństwa dobrze byłoby, gdyby drugi wyjazd tam był. Przewodniczący zauważył, że 

chodzi tu o naszych mieszkańców, którzy czują się pokrzywdzeni. Tym bardziej, że teren ten 

jest przeznaczony pod działalność gospodarczą, a zostaje on odcięty. Przewodniczący Rady 

wyraził pogląd, że należałoby podjąć takie działania, aby ten wyjazd tam był.                         

 

Głos zabrał Burmistrz Rakoniewic. Powiedział, że nigdy GDDKiA nie mówiła, że wyjazd 

zostanie wykonany przy lesie. To była koncepcja gminy, aby ten wyjazd tam był i mógłby 

być to wyjazd tylko w prawą stronę (a nie zupełny, ponieważ droga jest po modernizacji). 

Gdy doszło do uzgodnień, GDDKiA  przypomniało się, że jest to droga serwisowa, tak samo 

jak za firmą Ponetex, gdzie również są różne firmy i również nie ma wyjazdu przy zajeździe 

„U Michała”. Burmistrz powiedział, że GDDKiA po to robi drogę serwisową, aby był jeden 

wyjazd. W związku z tym protesty należy kierować nie do urzędu, bo to nie gmina jest 

inwestorem, a do Zarządu Dróg. Burmistrz podkreślił, że takie rozwiązanie przyjmowane jest 

wszędzie np. w Komornikach. Raz jeszcze powiedział, że w tej sprawie należy zgłaszać się do 

GDDKiA, choć z tego, co wie, nie zmieni ona zdania. Przypomniał, że podobna sytuacja 

miała miejsce podczas budowy krajówki w Wolsztynie. Wówczas Generalna Dyrekcja poszła 

na ustępstwa, wykonała wyjazd przy firmie produkującej ogumienia i do dziś żałuje tej 

decyzji, ponieważ jest on dużym zagrożeniem. Burmistrz raz jeszcze podkreślił, że wszelkie 

protesty należy kierować do GDDKiA, bo to ona jest inwestorem. Stwierdził jednak, że 

Dyrekcja ma w tej sprawie rację.  

 

Przewodniczący Rady zauważył, że gmina w związku z tym poniosła już pewne koszty. 

 

Burmistrz powiedział, że żadne koszty nie zostały poniesione.  

 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że z tego, co się orientuje, mieszkańcy mówią, że koszty 

zostały poniesione, były już pewne ustalenia, wstępnie zostały już podpisane dokumenty, a 
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teraz procedura zostaje wszczęta od nowa. Przewodniczący powiedział, że widział pismo w 

tej sprawie. Zapytał, czy Dyrekcja nie wiedziała od początku, że tam nie może być wyjazdu 

lub nie chce go zrobić.            

 

Burmistrz odpowiedział, że z tego, co wie, GDDKiA nigdy nie obiecała, że tam będzie 

wyjazd. To była tylko sugestia gminy. Dodał, że jest to i tak w ramach przetargu na 

dokumentację i projektant musi ją dostosować.  

 

Przewodniczący Rady powiedział, że sygnalizuje, że można się spodziewać protestów tych 

mieszkańców, ponieważ czują się oni oszukani.  

 

Burmistrz odpowiedział, że to nie jest sprawa gminy. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że jest odmiennego zdania, ponieważ chodzi tu o 

mieszkańców naszej gminy, którzy prowadzą na naszym terenie działalność gospodarczą.    

 

Burmistrz po raz kolejny zaznaczył, że inwestorem tego zadania jest GDDKiA i tam należy 

kierować wszelkie protesty.  

 

Radni nie zgłosili więcej pytań, wniosków ani interpelacji.  

 

Pkt 5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.  

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że nie przygotował informacji na piśmie, ponieważ okres 

między sesjami był okresem świątecznym. W tym czasie uczestniczył głównie w spotkaniach 

świąteczno-noworocznych. Ponadto odbyło się jedno, robocze spotkanie prezydium rady z 

przewodniczącymi komisji. 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań do przedstawionej informacji. 

 

 

Pkt 6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  
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Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad głos zabrał Burmistrz Rakoniewic, który 

przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności między sesjami (sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu).  

 

Ponadto Burmistrz poinformował, że Skarbnik Gminy przedstawi do projektu uchwały 

dotyczącej zmian w budżecie autopoprawki, które dotyczą zdjęcia z rezerwy budżetowej 

20.000 zł potrzebnych na złożenie wniosku o środki unijne na termomodernizację szkoły  

w Ruchocicach. Dalej poinformował, że do 09 marca br. będzie przebywał na urlopie. 

Kolejna sesja przewidywana jest 18 lub 25 marca (w zależności od tego, czy trzeba się będzie 

spieszyć w związku ze środkami unijnymi). Burmistrz dodał, że na dzień dzisiejszy optuje za 

tym (i prosi sołtysów o zrozumienie w tej kwestii), aby w marcu nie dzielić jeszcze 

wszystkich środków z rezerwy, dopóki nie zostanie pozytywnie rozstrzygnięty przetarg na 

emisję obligacji. Może bowiem zdarzyć się tak, że środki te będą potrzebne do zapłaty 

pewnych zobowiązań. 

Następnie Burmistrz przypomniał, że gmina złożyła lub składa wnioski o środki unijne na 

następujące inwestycje: budowa kanalizacji w Ruchocicach, rozbudowa muzeum z częścią 

rynku w Rakoniewicach, budowa boiska w Jabłonnie, tereny inwestycyjne w Rakoniewicach i 

termomodernizacja szkoły Ruchocice. 

O inne środki pozaunijne gmina stara się na zadania : budowa boiska w Rostarzewie –  

z programu „Boisko wielofunkcyjne” ministerstwa ds. sportu, budowa drogi w Rostarzewie – 

z programu ministra Schetyny, budowa hali sportowej w Rakoniewicach – z Totalizatora  

i WFOŚiGW.   

Burmistrz powiedział, że z informacji, jakie posiada wynika, że przez najbliższy miesiąc 

żadna inna szuflada unijna nie zostanie otwarta. Gdyby stało się jednak inaczej, Zastępca 

Burmistrz i Sekretarz poproszą o zwołanie sesji, aby z tych środków można było skorzystać.  

Na koniec Burmistrz raz jeszcze odniósł się do inwestycji – budowy ścieżki pieszo-rowerowej 

Rakoniewice – Rostarzewo. Zaznaczył, że inwestorem jest GDDKiA i wszelkie uwagi należy 

kierować do niej. Poprosił, aby nie angażować się w tę sprawę, ponieważ są tam fachowcy, 

którzy mają decydować w tym względzie. Przy okazji powiedział, że z tego co wie, 

dokumentacja na remont drogi krajowej nr 32 w Rakoniewicach jest już gotowa, ale jeszcze 

nie wiadomo, kiedy inwestycja się rozpocznie. Burmistrz poinformował, że przy okazji 

należy wykonać remont kanalizacji sanitarnej.  

Co do Rostarzewa i pytania, jakie zgłosiła radna G. Cielecka w pkt 4, dotyczącego wykonania 

zjazdu na ul. Rzemieślniczą w Rostarzewie Burmistrz odpowiedział, że skontaktuje się z 
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GDDKiA w tej sprawie. Dodał, że być może Dyrekcja nie dysponowała ścinką lub 

destruktem i stąd zjazd ten nie został wykonany.          

 

Radny Wiesław Borowski zapytał, czy w tym roku powstanie część drogi w Goli.  

 

Burmistrz wyjaśnił, że Starosta dziś odpowiedział, że drogę w Goli, dokończenie budowy 

drogi Jabłonna – Komorówko oraz drogę Gnin – Grodzisk Wlkp. chce wykonywać wspólnie 

z gminą Rakoniewice, o ile starostwo będzie dysponowało takimi środkami. Przy okazji 

Burmistrz poinformował, że mieszkańcy Wioski oznajmili, że dla nich najważniejsza jest 

ścieżka do Jabłonny (inne inwestycje jak droga, czy remont sali mogą poczekać). Zdaniem 

Burmistrza jest to słuszne stanowisko i powiedział, że w 2010r. chciałby, wspólnie z 

powiatem, tę ścieżkę wykonać.      

 

Odnosząc się do przedstawionego przez Burmistrza sprawozdania, radna G. Cielecka 

przypomniała, że 08 stycznia br. Burmistrz wziął udział w spotkaniu z konserwatorem 

zabytków m.in. na temat ratusza w Rostarzewie. Burmistrz dodał, że ma się odbyć spotkanie z 

konserwatorem w tej sprawie. Radna zapytała, czy mogliby wziąć w nim udział sołtys i radni 

z Rostarzewa. 

 

Burmistrz przychylił się do prośby radnej G. Cieleckiej.   

 

Radni nie zgłosili więcej uwag ani pytań do przedstawionego sprawozdania. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania Burmistrza z działalności  

w okresie międzysesyjnym. 

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 12 obecnych radnych. Za 

przyjęciem sprawozdania głosowało – 12 radnych;  przeciwko – 0; wstrzymało się – 0 

radnych.   

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym.  

 

 

 

Pkt 7. Działalność Ośrodka Pomocy Społecznej w Rakoniewicach w 2008r. 
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Przewodniczący Rady poprosił Danutę Marciniak - Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Rakoniewicach o przedstawienie informacji z działalności OPS w 2008 roku.  

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań do przedstawionej informacji.   

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie informacji z działalności OPS w 

Rakoniewicach w 2008 roku.  

 

W głosowaniu nad przyjęciem informacji wzięło udział 12 obecnych na sesji radnych. Za 

przyjęciem informacji głosowało – 12 radnych; przeciwko – 0; wstrzymało się – 0 radnych.   

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła informację z działalności OPS w 

Rakoniewicach w 2008 roku.  

 

Dalej Przewodniczący Rady oddał głos Franciszkowi Gwardzikowi – redaktorowi 

naczelnemu dwutygodnika „Powiaty – Gminy”.  

F. Gwardzik zauważył, że Burmistrz wiele mówił o promocji gminy, tymczasem 

dwutygodnik, tradycyjnie już, ogłosił konkurs na promocyjną gminę. W konkursie wzięło 

udział 27 gmin, z 7 powiatów. Redaktor ogłosił, że równorzędne pierwsze miejsce z gminą 

Wolsztyn w tym konkursie zajęła gmina Rakoniewice. Następnie wręczył Burmistrzowi i 

Przewodniczącemu Rady okolicznościowy dyplom i puchar.    

 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził przerwę w obradach od godz. 14
30

 do godz. 14
43

. 

 

Pkt 8. Podjęcie Uchwał w sprawie :  

 

A) Przed przedstawieniem pierwszego projektu uchwały Paweł Sobecki poinformował,  

że wnioski w sprawie gazyfikacji sołtysi muszą zwrócić do urzędu, do 20 lutego, z wyjątkiem 

wsi Tarnowa, gdzie wnioski dotyczące jednej z ulic należy dostarczyć jak najszybciej.   

 

Dalej P. Sobecki przedstawił projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Rakoniewice 
Gmina Rakoniewice jest właścicielem działki nr 118/1 w m. Stodolsko  

o pow. 0,2740 ha. Działka zabudowana jest budynkiem sali wiejskiej - dawny „Dom 

Rolnika”. Na budynek ten składa się: na parterze sala widowiskowa ze sceną, hall, kuchnia, 

pomieszczenie w którym do niedawna prowadzony był sklep spożywczy oraz  
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zaplecze do sklepu i sali; na piętrze sala oraz hall. Obecnie budynek użytkowany jest tylko  

w części – pomieszczenie małej sali na piętrze. Budynek wymaga kapitalnego remontu, 

jednak brak środków w budżecie gminy Rakoniewice uniemożliwia jego przeprowadzenie. 

Pozostawienie budynku w obecnym stanie technicznym doprowadzi w najbliższej przyszłości 

do całkowitego jego zniszczenia.  W związku z tym w projekcie uchwały wyraża się zgodę na 

sprzedaż ww. działki, wraz z pobudowanym na niej budynkiem sali wiejskiej - dawny „Dom 

Rolnika”. Działka zostanie sprzedana w drodze przetargu.   

Znajdujący się na działce plac zabaw i syrenę alarmową zamierza się przenieść na działkę 

sąsiednią. Zgodnie z Uchwałą Zebrania Wiejskiego Wsi Stodolsko, z dnia 10 lutego 2009r., 

w przypadku sprzedaży działki 118/1 wraz z częściami składowymi znajdującymi się na 

gruncie (tj. budynkiem sali), przewiduje się w najbliższej przyszłości budowę mniejszej sali 

na działce sąsiedniej. Gmina zastrzeże sobie notarialnie możliwość nieodpłatnego 

organizowania w sprzedanym budynku raz na kwartał, w dniach od poniedziałku do 

czwartku, do czasu wybudowania nowej sali zebrań i spotkań wiejskich, oraz służebność 

dostępu do syreny alarmowej do czasu jej przeniesienia.     

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań, uwag ani wniosków do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Nad projektem uchwały 

głosowało 12 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 10 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 2 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXIV/208/2009 w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Rakoniewice stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

B) Przed przedstawieniem kolejnego projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie Zakładowi Usług Komunalnych w Rakoniewicach sp. z o.o. na okres 10 

lat w trybie bezprzetargowym nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Rakoniewice P. Sobecki zwrócił uwagę, że w § 1, po słowach „wyraża się zgodę na 

wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym”, dodano sformułowanie „na okres 10 lat” . 

Dalej przedstawił projekt uchwały.   

Zgodnie z Uchwałą Rady Miejskiej w Rakoniewicach nr XIX/158/2008 z dnia 22 lipca 2008 

roku przekształcono Zakład Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej, Wodociągów  

i Kanalizacji w Rakoniewicach w spółkę kapitałową: Zakład Usług Komunalnych  

w Rakoniewicach  sp. z o.o. Przedmiotem działalności spółki jest prowadzenie działalności 

gospodarczej polegającej na wykonywaniu wielu zadań własnych Gminy Rakoniewice,  

w różnym zakresie. Do prowadzenia tej działalności niezbędne jest posiadanie przez spółkę 

nieruchomości, które stanowią własność gminy. 
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W projekcie uchwały wyraża się zgodę na wydzierżawianie, w trybie bezprzetargowym, na 

okres 10 lat Zakładowi Usług Komunalnych w Rakoniewicach  sp. z o.o. nieruchomości lub 

ich części, niezbędnych do prowadzenia przez spółkę działalności gospodarczej polegającej 

na wykonywaniu zadań własnych Gminy Rakoniewice, w zakresie określonym w umowie 

spółki.   

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Nad projektem uchwały 

głosowało 12 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 12 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXIV/209/2009 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie Zakładowi 

Usług Komunalnych w Rakoniewicach sp. z o.o. na okres 10 lat w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Rakoniewice stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

 

C) Następnie P. Sobecki przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek 

o numerach geodezyjnych : 27 i 28 w m. Jabłonna.  

Po rozpatrzeniu wniosku właściciela terenu oraz po przeprowadzeniu analiz dotyczących 

zasadności opracowania zmiany planu miejscowego przygotowano uchwałę do jego 

sporządzania. Celem opracowania zmiany planu jest wprowadzenie możliwości lokalizacji 

obiektów o większej wysokości niż określa obowiązujący plan. Ponadto zmiana 

obowiązującego planu przyczyni się do rozwoju działalności gospodarczej i stworzeniu 

nowych stanowisk pracy dla miejscowej ludności. 

W projekcie uchwały postanawia się przystąpić do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego  terenu położonego w miejscowości Jabłonna. Planem 

obejmuje się obszar położony w miejscowości Jabłonna składający się z działek o numerach 

geodezyjnych gruntu 27 i 28.  

 

P. Sobecki dodał, że zmiana planu jest dokonywana na wniosek pana Borkowskiego i dotyczy 

kosmetyki. Chodzi o budowę mieszalni i wytwórni pasz. Dotąd mieszalnie takie budowano  

w systemie poziomym. Obecnie buduje się je w systemie piętrowym. Nowa mieszalnia ma 

mieć wysokość 40 m. Stąd potrzebna jest zmiana w miejscowym planie (dotąd była mowa  

o budynkach o wysokości do 12 m, po zmianie będzie zapis o wysokości budynków do 45 m).     

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały.  
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Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Nad projektem uchwały 

głosowało 12 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 11 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 1 radny.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXIV/210/2009 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla działek o numerach geodezyjnych : 27 i 28 w m. 

Jabłonna stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

D) Kolejny projekt uchwały w sprawie powierzenia Burmistrzowi Rakoniewic uprawnień 

do stanowienia wysokości cen i opłat za wywóz odpadów komunalnych przedstawił 

również Paweł Sobecki. Najpierw zgłosił autopoprawki do projektu uchwały polegające na 

dopisaniu :  

- w tytule uchwały słów : „na składowisko odpadów komunalnych”, 

- w § 1 słów : „na składowisku odpadów komunalnych w Goździnie gmina Rakoniewice” 

 

Przewodniczący Rady poddał zgłoszone autopoprawki pod głosowanie. W głosowaniu nad 

przyjęciem autopoprawek wzięło udział 12 obecnych radnych. Za przyjęciem autopoprawek 

głosowało 12 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.   

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że zgłoszone autopoprawki zostały przyjęte. 

 

Dalej P. Sobecki przedstawił projekt uchwały już z przyjętymi autopoprawkami.  

Zgodnie z ustawą z dnia 20 grudnia 1996r.o gospodarce komunalnej, do kompetencji Rady 

Miejskiej należy stanowienie o wysokości cen i opłat za wywóz odpadów komunalnych. 

Uprawnienie to może być powierzone Burmistrzowi. Powierzenie Burmistrzowi uprawnienia 

do decydowania o wysokości stawek da możliwości szybkiego reagowania na zmieniające się 

ewentualnie koszty pełnego, czy bieżącego utrzymania obiektów czy opłat za korzystanie ze 

środowiska.  

W projekcie uchwały postanawia się powierzyć Burmistrzowi Rakoniewic uprawnienia do 

stanowienia wysokości cen i opłat za składowanie odpadów.  

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Nad projektem uchwały 

głosowało 12 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 10 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 2 radnych. 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXIV/211/2009 w sprawie powierzenia Burmistrzowi Rakoniewic uprawnień do 

stanowienia wysokości cen i opłat za wywóz odpadów komunalnych stanowi załącznik nr 8 

do protokołu. 

 

E) Następnie Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

XXIII/207/2008 z dnia 23.12.2008r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego na 

realizację zadania inwestycyjnego pn. „budowa hali widowiskowo-sportowej 

(środowiskowej) z infrastrukturą towarzyszącą i łącznikiem w Rakoniewicach”.  

W postanowieniach § 1 ust.2 ww.  Uchwały nastąpiła oczywista omyłka gdzie wpisano 

całkowity koszt zadania w wysokości : 11.600.000 zł , a jak wynika z załącznika „ WPI” do 

budżetu na rok 2008 winna być wpisana kwota : 12.079.800 zł. W związku z powyższym 

podjęcie w/w uchwały jest zasadne w celu wyeliminowania niezgodności z budżetem na rok 

2008 i w takiej treści projekt uchwały przesłano do Regionalnej Izby Obrachunkowej w celu 

wyeliminowania błędu niezgodności z budżetem 2008r. Ponadto na chwilę obecną wystąpiły 

nowe okoliczności dotyczące w/w zadania a związane z dodatkowymi kosztami przyłączy 

energetycznych, gazowych, nadzoru inwestorskiego i autorskiego gdzie niezbędna jest kwota 

130.000 zł, co zabezpieczono w uchwale zmieniającej budżet gminy na rok 2009. W związku 

z powyższym przygotowany projekt uchwały musi ulec zmianie  i § 1 ust.2 będzie brzmieć 

następująco: „Całkowity koszt zadania wynosi : 12.209.800 zł., przy czym kwota :  479.800 zł 

została przeznaczona na w/w zadanie w budżecie gminy na rok 2008,  kwota : 8.250.000 zł. w 

budżecie gminy na rok 2009 a kwota 3.480.000  zł. zostanie ujęta w  budżecie na rok 2010”. 

 

Radni nie zgłosili pytań, żadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Nad projektem uchwały 

głosowało 12 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 11 radnych; 

przeciwko – 1 radny; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXIV/212/2009 w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/207/2008 z dnia 

23.12.2008r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego na realizację zadania 

inwestycyjnego pn. „budowa hali widowiskowo-sportowej (środowiskowej) z infrastrukturą 

towarzyszącą i łącznikiem w Rakoniewicach” stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

F) Dalej Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 

XX/176/2008 Rady Miejskiej w Rakoniewicach w sprawie emisji obligacji komunalnych. 
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W związku ze zmianą nazw zadań ujętych w budżecie gminy w załączniku WPI a 

finansowanych z obligacji komunalnych stosowne zmiany muszą być dokonane w powyższej 

uchwale. W projekcie uchwały postanawia się zmienić treść § 2 uchwały, który otrzymuje 

nowe następujące brzmienie :  

„ Emisja obligacji ma na celu pozyskanie środków finansowych na sfinansowanie    

wydatków związanych z planowanymi w latach 2009 i 2010 niżej wymienionymi zadaniami 

inwestycyjnymi:   

- budowa dróg publicznych, 

- modernizacja – przebudowa Placu Powstańców Wielkopolskich w Rakoniewicach  

- budowa hali widowiskowo-sportowej w Rakoniewicach  

- budowa kaplicy cmentarnej w Rakoniewicach 

- rozbudowa z modernizacją Muzeum Pożarnictwa w Rakoniewicach .” 
 

Radni nie zgłosili żadnych pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Nad projektem uchwały 

głosowało 12 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 12 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXIV/213/2009 w sprawie zmiany Uchwały Nr XX/176/2008 Rady Miejskiej w 

Rakoniewicach w sprawie emisji obligacji komunalnych stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu. 

 

G) Następnie Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

Powiatowi Grodziskiemu.  

W projekcie uchwały postanawia się, w związku z tym, że w roku budżetowym 2008 r. nie 

doszło do realizacji zadania (a Uchwałą nr XVI/141/2008 postanowiono o udzieleniu pomocy 

powiatowi Grodziskiemu w realizacji zadania – remont nawierzchni drogi powiatowej nr 

3568P w miejscowości Gola) udzielić pomocy w wykonaniu zadania z zakresu właściwości 

Powiatu Grodziskiego – remont nawierzchni drogi powiatowej nr 3568 P w miejscowości 

Gola. Gmina wykona projekt wraz z dokumentacją przetargową o wartości 29.951,00 zł. 

 

Radni nie zgłosili pytań, żadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Nad projektem uchwały 

głosowało 12 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 12 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  
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Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXIV/214/2009 w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu. 

 

H) Kolejny projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania z zakresu 

administracji rządowej na podstawie porozumienia przedstawił również Sekretarz Gminy. 

W projekcie uchwały postanawia się przyjąć od Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad 

Oddział Zachodni w Poznaniu realizację zadania z zakresu administracji rządowej – realizacja 

ścieżki pieszo-rowerowej i ciągu pieszo-jezdnego na odcinku Rakoniewice – Rostarzewo 

wzdłuż drogi krajowej nr 32 w następującym zakresie: 

1. sporządzenia projektu budowlano – wykonawczego dla ciągu i ścieżki wraz uzyskaniem 

decyzji o lokalizacji drogi z zatwierdzonym projektem podziału i pozwolenia na budowę, 

2. partycypacji  finansowej w budowie kwotą w wysokości 1.000.0000 zł i sfinansowania na 

powyższą kwotę robót na podstawie faktury wykonawcy robót i protokołu odbioru. 

3. realizacji i sfinansowania oświetlenia ciągu pieszo-rowerowego i ścieżki pieszo-jezdnej, 

4. przejęcia w zarządzanie oraz bieżące  letnie i zimowe utrzymanie ciągu i ścieżki w 

należytym stanie technicznym i eksploatacyjnym po oddaniu do użytku.  

- termin wykonania zadania ustala się na lata 2009 – 2010.  

   

Radna G. Cielecka zwróciła się z prośbą, aby rozszerzyć zakres tej uchwały i ścieżkę 

wykonać aż do torów. Zdaniem radnej jest to najbardziej potrzebna ścieżka, ze wszystkich 

zaplanowanych do wykonania.  

 

Burmistrz odpowiedział, że na ten czas nie da się poszerzyć zakresu tej inwestycji, a wniosek 

radnej mógłby spowodować jedynie to, że cała inwestycja zostałaby odsunięta do wykonania 

na bardzo długo.  

 

Radny W. Borowski zapytał, czy ostatecznie przy lesie nie będzie wykonany wyjazd.  

 

Przewodniczący Rady powiedział, że wskazywał na ten problem. 

 

Burmistrz odpowiedział, że ta inwestycja należy do GDDKiA i fachowcom należy 

pozostawić decyzję w tej sprawie.  

 

Radny W. Borowski przypomniał, że na terenie, o którym mowa znajduje się droga na 

Winnicę, gdzie również mieszka około 8 rodzin.  

 

Burmistrz powiedział, że na pewno Dyrekcja znajdzie jakieś rozwiązanie w tej sprawie.  
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Przewodniczący Rady zauważył, że sama uchwała dotyczy przyjęcia do realizacji zadania, 

natomiast radni na pewno jeszcze będą dyskutować w tej kwestii.  

 

Radni nie zgłosili więcej pytań, żadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Nad projektem uchwały 

głosowało 12 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 11 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 1 radny.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXIV/215/2009 w sprawie przyjęcia do realizacji zadania z zakresu 

administracji rządowej na podstawie porozumienia stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

I) Ostatni projekt uchwały w sprawie zmiany budżecie miasta i gminy Rakoniewice na rok 

2009 przedstawiła Skarbnik Gminy.  

Najpierw Skarbnik przedstawiła autopoprawki Burmistrza do projektu uchwały 

(autopoprawki stanowią załącznik nr 13 do protokołu). 

Z sali obrad wyszedł radny Krzysztof Krawczyk. Aktualna liczba radnych biorących udział  

w sesji to 11 radnych.  

Radni nie zgłosili żadnych pytań, uwag ani wniosków, wobec czego Przewodniczący Rady 

poddał przyjęcie autopoprawek pod głosowanie. W głosowaniu nad przyjęciem autopoprawek 

wzięło udział 11 obecnych na sesji radnych. Za przyjęciem autopoprawek głosowało - 11 

radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że autopoprawki do projektu uchwały zostały przyjęte. 

 

Na salę obrad powrócił radny Krzysztof Krawczyk. Aktualna liczba radnych to 12 radnych.  

 

Dalej Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały już z przegłosowanymi poprawkami. 

Proponowane zmiany dotyczą : 

Załącznik nr 1  dochody – zwiększenie o kwotę : 29.951 zł ,    

 po zmianach  30.179.409 zł 
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Dz. 758 Różne rozliczenia    

Różne rozliczenia finansowe    

Zwrot do budżetu gminy kwoty :  29.951 zł  w związku z orzeczeniem nieważności postanowień ust.2 w 

załączniku nr 1 oraz planu finansowego wydatków w dziale 600 rozdz. 60014 w § 6050 określone w załączniku 

nr 2 do Uchwały Nr XXIII/ 205/2008 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 23 grudnia 2008r. w sprawie 

wykazu wydatków budżetu, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2008. W wykazie wydatków 

niewygasających ujęto zadanie pn.  „Budowa drogi powiatowej Gola  – opracowanie projektu dokumentacji 

technicznej” w kwocie : 29.951 zł , natomiast w budżecie kwota : 29.951 zł była zapisana w wydatkach 

bieżących na wykonanie dokumentacji remontu drogi powiatowej w miejscowości Gola. W związku z 

powyższym zadanie nie może być realizowane, a w/w kwota została zwrócona na dochody budżetu w roku 

2009.  

 

Wydatki budżetu 
Dz. 600 Transport i łączność  

Drogi publiczne krajowe  Zał Nr 2 i 4  

Wydatki majątkowe , zwiększenie o kwotę : 90.000 zł na :  

Zadanie „ Ścieżka pieszo – rowerowa i ciąg pieszo- jezdny na odcinku Rakoniewice -Rostarzewo wzdłuż drogi 

krajowej nr 32” . 

Zadanie będzie ujęte w załączniku WPI, nakłady finansowe łącznie  to kwota : 1.189.116 zł , w roku 2008 – 

89.116 zł  - środki własne, w roku 2009  - 90.000 zł  - środki własne, w roku 2010 – 1.010.000 zł  - środki 

własne w tym z obligacji komunalnych 1.000.000 zł.  Nakłady finansowe przejęto z zadania ujętego w budżecie 

w załączniku WPI pod nazwą „ Budowa drogi gminnej Rakoniewice wieś w kierunku Rostarzewa”. 

Drogi publiczne powiatowe    

Wydatki bieżące  

Ponowne ujęcie w budżecie wydatku, który nie był zrealizowany w roku 2008 (  błędnie ujęty w wykazie 

wydatków budżetu, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2008 – zapisano wydatkach majątkowych 

i pod inną nazwą) . Wydatek dotyczy wykonania dokumentacji remontu drogi powiatowej nr 3568 P Gola, 

kwota : 29.951 zł. to wydatek bieżący § 4300 zakup usług pozostałych. 

Wydatki majątkowe  Zał nr 2 i 4  

Zmniejszenie wydatków o kwotę : 300.000 zł dla zadania pn. „ Budowa drogi powiatowej – Gola” . W chwili 

obecnej nie ma wstępnego porozumienia co do realizacji zadania w związku z powyższym wykreśla się zadanie 

z załącznika WPI gdzie zapisano do realizacji w roku 2009 - 300.000 zł i w roku 2010 również 300.000 zł.  

Prawdopodobnym jest , że zadanie będzie realizowane ale w terminie późniejszym.   

Drogi publiczne gminne   

Wydatki bieżące:   Zał Nr 2 

Zwiększenie wydatków na wykonanie remontu kanalizacji deszczowej w ulicy Gościeszyńskiej w Rostarzewie, 

planowany koszt to kwota : 35.000 zł  

Wydatki majątkowe  Zał Nr 2 i 4  

1. Zwiększenie o kwotę : 552.000 zł wydatków na zadanie pn. „ Budowa drogi gminnej nr 540515 Rostarzewo 

Cegielsko gmina Rakoniewice ( ulice 1000 lecia, Polna, Gościeszyńska). Zmiana kwoty wynika z 

rozstrzygniętego przetargu.  

W załączniku WPI  zmianie ulega  kwota nakładów ogółem – po zmianach 1.182.000 zł , w roku 2009 1.182.000 

zł środki własne.  

2. Zmniejszenie o kwotę : 90.000 zł wydatków zapisanych do realizacji w roku 2009 dotyczące zadania  pn. „ 

Budowa drogi gminnej Rakoniewice wieś w kierunku Rostarzewa”.  W związku ze wstępnym porozumieniem z 

GDDK w Poznaniu gmina Rakoniewice zamierza przejąć zadanie z zakresu administracji rządowej i realizować 

zadanie pod nazwą  „ Ścieżka pieszo – rowerowa i ciąg pieszo- jezdny na odcinku Rakoniewice -Rostarzewo 

wzdłuż drogi krajowej nr 32”. W związku z powyższym zmianie ulega nazwa zadania a tym samym 

przeniesienie zadania do rozdziału drogi krajowe. Wartość nakładów ogółem oraz realizacji w poszczególnych 

latach pozostaje w tych samych kwotach. 

3. Zmniejszenie o kwotę : 452.000 zł wydatków na zadanie pn. „ Modernizacja Rynku Rakoniewice ( parkingi, 

ogródki piwne) , ponadto ulega zmianie nazwa zadania „ Modernizacja – przebudowa Placu Powstańców 

Wielkopolskich w Rakoniewicach”. W załączniku WPI zmiana nakładów ogółem – po zmianach 548.000 zł w 

tym w roku 2009 -  548.000 zł – środki własne.   

Zmniejszono wydatki dla tego zadania ponieważ brakuje środków w budżecie do podpisania umowy na zadanie 

„  Budowa drogi gminnej nr 540515 Rostarzewo Cegielsko gmina Rakoniewice ( ulice 1000 lecia, Polna, 

Gościeszyńska) gdzie jesteśmy w trakcie procedury przetargowej po otwarciu ofert i najtańsza oferta przekracza 

kwotę zapisaną w budżecie. 

Dział 750 administracja publiczna zał nr 2 

Urząd Miejski   
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Zmniejszenie wydatków w § 4300 ( zakup usług pozostałych )o kwotę :   20.000 zł   w celu zabezpieczenia 

środków na zadanie inwestycyjne.  

Dz. 801 Oświata i wychowanie   

Szkoły podstawowe  Zał nr 2,4,5  

Wydatki majątkowe  załącznik WPI  

Zwiększenie wydatków o kwotę : 130.000 zł  dla zadania „budowa hali widowiskowo-sportowej (środowiskowej) 

z infrastrukturą towarzyszącą i łącznikiem w Rakoniewicach” , po zmianach uległa zwiększeniu kwota nakładów 

ogółem : 12.209.800 zł , oraz kwota w roku 2009 – 8.250.000 zł w tym środki własne 8.250.000zł. 

W/w kwota będzie przeznaczona na wykonanie przyłączy energetycznych i gazowych, nadzoru inwestorskiego i 

autorskiego  

Nowe zadanie „ Termomodernizacja budynku szkoły Ruchocice”  

Kwota : 20.000 zł  przeznaczona zostanie  na  wykonanie audytu energetycznego, obliczenie i wypełnienie 

efektu rzeczowego i ekologicznego, kosztorysów branżowych, opracowanie dokumentacji projektowej, 

kosztorysowej  do uzyskania pozwolenia na budowę.   

Dz. 900 Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska  

Utrzymanie zieleni w miastach i gminach    

Zwiększenie wydatków o kwotę : 35.000 zł  na prace konserwacyjne na zieleni gminnej w mieście i na wsi. 

Prace polegać będą na przeprowadzeniu zabiegów pielęgnacyjnych na drzewostanie gminnym tj. przycinka 

drzew i krzewów, wycinka drzew i krzewów.    

 

Ogółem kwota zwiększenia  wydatków :   29.951 zł.  po zmianach  37.885.978,28 zł.     

 

Załącznik Nr 3    - Źródła pokrycia deficytu budżetu 

 

Przychody  -  Uzasadnienie do przychodów  

Zmiana nazwy zadania  było „ Modernizacja Rynku Rakoniewice ( parkingi, ogródki piwne) ’’ ma być :  

„ Modernizacja - przebudowa Placu Powstańców Wielkopolskich w Rakoniewicach ” 

 

 

Na koniec Skarbnik odczytała postanowienia uchwały. 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani żadnych wniosków do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Nad projektem uchwały 

głosowało 12 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 11 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 1 radny.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXIV/216/2009 w sprawie zmiany budżecie miasta i gminy Rakoniewice na rok 

2009 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Pkt 9. Wolne wnioski i informacje. 

Jako pierwsza głos zabrała radna Teresa Probst. Poinformowała, że 09 lutego br. wraz  

z sołtysem Cegielska była na spotkaniu u Burmistrza Wolsztyna, w sprawie budowy części 

drogi na Zdrogowie, która to część należy do gminy Wolsztyn. W spotkaniu brał udział 

również pracownik urzędu gminy z Wolsztyna, odpowiedzialny za inwestycje. Ustalono, że 
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do końca czerwca br. zostanie wykonany projekt drogi łączącej Zdrogowo z Cegielskiem. 

Burmistrz Wolsztyna planuje wykonać tę inwestycję w drugiej połowie tego roku, lub na 

początku roku 2010 (to w przypadku, gdyby doszło do trudności ze spływem pieniędzy z 

podatków). Radna poinformowała przy okazji, że jeśli chodzi o budowę ścieżki pieszo-

rowerowej, która połączyłaby Wolsztyn z Rostarzewem, Burmistrz powiedział, że gmina 

Wolsztyn ma zaplanowanych do wykonania tyle inwestycji drogowych, że nie planuje w 

najbliższych latach budowy ścieżek.     

Na koniec Przewodniczący Rady zachęcił tych wszystkich, którzy nie rozliczyli się jeszcze z 

Urzędem Skarbowym, aby 1% swojego podatku przekazali na organizacje pożytku 

publicznego. Przypomniał, że w gminie Rakoniewice takimi organizacjami są np.: Warsztaty 

Terapii Zajęciowej, Stowarzyszenie „Złota Jesień” czy  Dom „Pomocna Dłoń” , ale to, na jaki 

cel każdy przeznaczy 1% swojego podatku jest oczywiście jego indywidualną sprawą. 

 

Burmistrz zaproponował, aby informację o tym komu i w jaki sposób można ten 1% podatku 

przekazać, zamieścić na stronie internetowej urzędu.  

 

Pkt 10. Zakończenie obrad.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku z czym 

ogłosił zakończenie obrad  XXIV Sesji V kadencji Rady.   

 

Na tym protokół zakończono i podpisano 

Rakoniewice, dnia 17 lutego 2009r. 

 

 

 

Przewodniczący Rady  

Gerard Tomiak    

 

 

 

........................................ 

 

Protokolant:  

Magdalena Chojnacka  

 
 

.......................................... 
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Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu : 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności sołtysów. 

3. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja o działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Rakoniewicach w roku 2008. . 

5. Uchwała Nr XXIV/208/2009 w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Rakoniewice 

6. Uchwała Nr XXIV/209/2009 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie Zakładowi 

Usług Komunalnych w Rakoniewicach sp. z o.o. na okres 10 lat w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości stanowiących własność Gminy Rakoniewice, 

7. Uchwała Nr XXIV/210/2009 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek o numerach 

geodezyjnych : 27 i 28 w m. Jabłonna, 

8. Uchwała Nr XXIV/211/2009 w sprawie powierzenia Burmistrzowi Rakoniewic 

uprawnień do stanowienia wysokości cen i opłat za wywóz odpadów komunalnych na 

składowisko odpadów komunalnych, 

9. Uchwała Nr XXIV/212/2009 w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/207/2008 z dnia 

23.12.2008r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego na realizację zadania 

inwestycyjnego pn. „budowa hali widowiskowo-sportowej (środowiskowej)  

z infrastrukturą towarzyszącą i łącznikiem w Rakoniewicach”,  

10. Uchwała Nr XXIV/213/2009 w sprawie zmiany Uchwały Nr XX/176/2008 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach w sprawie emisji obligacji komunalnych,  

11. Uchwała Nr XXIV/214/2009 w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu, 

12. Uchwała Nr XXIV/215/2009 w sprawie przyjęcia do realizacji zadania z zakresu 

administracji rządowej na podstawie porozumienia, 

13. Autopoprawki Burmistrza do projektu uchwały w sprawie zmiany w budżecie miasta  

i gminy Rakoniewice na rok 2008. 

14. Uchwała Nr XXIV/216/2009 w sprawie zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice 

na 2009r. 

 
 

 


